
 

ABSRACT 

 

Long  term evolution  (LTE) is the new standard of the  3GPP and it was designed 

to increase capacity and improve service performance. The chosen multiple access 

for uplink is Single Carrier FDMA, which avoids the intra-cell interference typical 

of CDMA systems, but it is still sensitive to inter-cell interference. This makes the 

Power Control functionality a vital issue. Power control needs to reduce inter-cell 

interference level and at the same time achieve a required SINR level. The LTE 

power control mechanism constitutes of a closed loop component operating around 

an open loop point of operation. The open loop component compensates path loss 

and shadowing through fractional power control  algorithm enabling a trade-off 

between cell edge throughput and mean cell throughput. The closed loop 

component allows further improvement in the performance of the system by 

compensating fast variations in channel. The combined open loop and closed loop 

algorithm component allow to enhanced uplink power control and set power 

smartly for user. In this thesis a graphical user interface was designed using 

MATLAB to analyze the uplink power control schemes.  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 المستخلص

أداء  ٔححسيٍ نشيادة انقذرة حى حصًيًّ ٔ 3GPP نم يعيار جذيذْٕ  (LTE) انخطٕر عهٗ انًذٖ انطٕيم

حى اخخيار حقسيى إشارة حزدد َاقم انٕصٕل انًخعذد كخقُيت ٔصٕنّ فٗ الارسال لاَّ يًُع انخذاخم . انخذيت

 َخيجت نذنك قاعذة انخحكى فٗ انقذرة نٓا دٔر .انذاخهٗ نهخهيت نكُٓا لاحشال حساست احجاِ انخذاخم بيٍ انخلايا   

فعال فٗ اعطاء َسبت الاشارة انٗ انخذاخم ٔ انعٕظاء بقيًت يطهٕبت بيًُا يخى فٗ َفس انٕقج انخحكى فٗ 

 .انخذاخم انذٖ يحذد بيٍ انخلايا انًجأرة

 يٍ حهقت يفخٕحت َقطت يغهقت حٕل انًكٌٕ انخشغيم يٍ حهقت يشكم آنيت LTEانخحكى في انقذرة ٔ 

 ححكى انقذرة انجشئٗ خٕارسييت يٍ خلالانخظهيم انًسار ٔ خسارة يعٕض يكٌٕ انحهقت انًفخٕحت  .انعًهيت

في  يشيذ يٍ انخحسٍ يسًح انحهقت انًغهقت  انًكٌٕ. انخهيت اَخاجيت انخهيت ٔ حافت اَخاجيت بيٍ يفاظهت حًكيٍ

 انحهقت انًفخٕحت  انخٕارسييت انجايعت نهًكٌٕفي  .انقُاة في سزيعالانخغيزاث  حعٕيط انُظاو عٍ طزيق أداء

حى  ْذِ الأطزٔحت في. نهًسخخذو يجًٕعت بذكاء ٔانسهطت حعشيش انزقابت الإرسالقٕة ل حسًح انحهقت انًغهقتٔ

 .نخحكى في انقذرةل الإرسال يخططاث نخحهيم MATLAB باسخخذاو انًسخخذو انزسٕييت ٔاجٓت حصًيى

 


